
2015D25843 Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 29 juni 2015 

De vaste commissie voor Economische Zaken heeft mij gevraagd om 
reactie op een aan mij gerichte brief van Nederlandse Akkerbouw 
Vakbond (NAV) van 13 juni 2015 inzake de situatie ontstaan door 
muizenschade in Friesland. 

In de brief vraagt de NAV om het gebruik van rodenticiden toe te staan bij 
(dreigende) grote schade door muizen in gewassen als graszaad en 
(winter)granen, omdat andere methoden daar niet werken of niet 
uitvoerbaar zijn. Dat nu aanzienlijke schade optreedt aan hoog-renderende 
akkerbouwgewassen is nieuw. Tot dusver bleef de schade (grotendeels) 
beperkt tot grasland. 

Naar aanleiding van de brief is mijn ministerie in overleg getreden met de 
NAV, LTO en het Ministerie van Infrastructuur en Milieu. Afgesproken is 
om op zeer korte termijn gezamenlijk te onderzoeken welke middelen 
akkerbouwers zouden willen toepassen, of er mogelijkheden zijn om het 
gebruik daarvan toe te staan, zo ja welke en onder welke voorwaarden, en 
vervolgens de wenselijkheid daarvan te bezien. 

Gezien de uitzonderlijke en grote potentiële schade aan de landbouw wil 
ik mij ervoor inzetten om het gebruik van effectieve middelen en 
maatregelen mogelijk te maken. Het vinden van oplossingen is urgent, 
omdat bestrijding het best kan plaatsvinden voordat de muizen zich sterk 
vermeerderd hebben. Uiteraard zullen we de wettelijke kaders in acht 
moeten nemen. Onderdeel daarvan zijn criteria op het gebied van 
volksgezondheid, dierenwelzijn en milieu. 

Op 10 juli a.s. is weer een overleg geagendeerd met alle partijen die 
betrokken zijn bij de aanpak van de muizenschade, waaronder vertegen-
woordigers van overheden en van de agrarische en financiële sector. De 
gezamenlijke inzet is om dan tot conclusies te komen ten aanzien van de 
toepassing van rodenticiden in akkerbouwgewassen. 

De Staatssecretaris van Economische Zaken,
S.A.M. Dijksma
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